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1.  
 

Budget 2024 

Bilag 1: Budget 2024 

 TJO nævnte kort rådets 
bemærkninger. Museum Thy 
vil gerne medvirke i 
formidling af kulturhistorien 
på en sti i og omkring Agger. 
NV nævnte, at det er synd, at 
det er svært for skolerne at 
komme ud – og at nogle af 
de midler, der doneres kan 
bruges til det. Bestyrelsen 
godkendte budgettet. Der 
bliver uforbrugte midler til 
natur, der overføres til 2024, 
da der afventer tilladelser og 
lodsejeraftaler mhp. 
gennemførelse senere.   

2.  
 

Budgetopfølgning 2023 

Bilag 2: Revideret budget 2023 

 TJO orienterede kort om 
ændringerne. Det, der ikke 
nås i 2023 skubbes til 2024, 
og kan det heller ikke nås, så 
i 2025. Bestyrelsen 
godkendte det reviderede 
budget.  

3.  
 

Skoleelever i Nationalpark Thy 

Bilag 3: Skoleelever 

 TJO nævnte, at kommunen 
netop har lavet et 
budgetforlig. KT nævnte, at 
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det ikke rummer nogen 
muligheder, men at vi skal 
se, hvordan det kan lykkes at 
alle kommer ud i 
nationalparken. Midlerne 
må ikke bruges til andet. Det 
bør bindes op pr. skole-elev. 
TJO nævnte, at det måske 
kan kobles med sundhed. KT 
nævnte, at en bevilling til en 
bus kunne hængtes op på 
undervisning af lærerne. 
PNC fandt, at der skal være 
en indsats fra skoleledelsen, 
så der er en samfinansie-
ring. KT nævnte, at de også 
bliver ambassadører. 
Bestyrelsen besluttede, at 
søge at gå den vej, der er 
skitseret her og at  midlerne 
kan bruges som tilskud til 
transport, særligt til steder, 
hvor det er svært med 
offentlig transport.    

4.  
 

Erhvervspartnerskaber i samarbejde med Thy 
Erhvervsforum 

Bilag 4: Erhvervspartnerskaber 

 HH orienterede kort og viste 
udkast til partnerskabs-
program, der har været 
drøftet med udvalgte 
virksomheder. LINN 
suplerede med, at der 
nationalt og internationalt 
arbejdes på standarder ift. 
biodiversitet svarende til 
CO2-kvoter. PNC spurgte, 
om Naturstyrelsens arealer 
vil kunne indgå. ON nævnte, 
at det er under afklaring. 
HH nævnte, at DOF gerne 
bidrager. PS roste oplægget, 
herunder også andre 
muligheder. KT nævnte, at 
budskabet skal være tydeligt 
og værdien for begge parter. 
ON nævnte, at der er en 
fælles kommunikations-
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opgave. Bestyrelsen 
godkendte tidsplanen.  

5.  
 

Niveauer for bidrag i relation til certificering 

Bilag 5: Niveauer for bidrag 

 TJO orienterede kort. PS 
nævnte, at man kan undlade 
at annoncere, men alene 
have noget om det på 
hjemmesiden. KS fandt, at 
det vil være oplagt, at 
midlerne går til et projekt. 
LN foreslog at de 
virksomheder, der bruger 
logoet er synlige på 
hjemmesiden. KT nævnte, at 
det har en omkostning, som 
vi bruger midlerne til at 
dække. PS fandt, at værdien 
for den enkelte er meget 
højere end de foreslåede 
beløb. LSM fandt, at 
nationalparken også har 
noget ud af, at logoet 
kommer ud i verden. LINN 
nævnte, at man også som 
nationalpark skal have nogle 
overvejelser over for, at det 
er et kvalitetsstempel. 
Bestyrelsen godkendte, at 
der indføres en årlig 
betaling på tre niveauer pr. 
faktura, samt at der ikke 
længere annonceres i 
aviserne, men informationen 
målrettes.    

6.  
 

Nyt medlem i rådet 

Bilag 6: Rådet 

 KT fandt, at det er en fra 
turistbranchen, der skal 
have pladsen, men også en 
der skal have lokalt 
kendskab. PS fandt, at det vil 
være et fint signal til 
Destination Nordvestkysten.  

Bestyrelsen besluttede at 
tilbyde pladsen til 
Destination Nordvestkysten.  



 
 

4 

Nr. 
 

Dagsordenspunkt og evt. bilag 
 

 

7.  
 

LUKKET PUNKT   

8.  
 

Orientering 

a. Projektansøgning til Novo Nordisk Fonden 
b. Kendskabsanalyse for Danmarks Nationalparker 
c. Foredragsrække i efteråret 
d. Spørgsmål vedr. støtte til forskning 
e. Revision af projektregnskab for Trædesten til 

naturen 
f. Ansøgning til EU Kommissionen vedr. 

statsstøtteordning 
g. Møde i nationalparkernes formandsforum d. 25. 

september 

Bilag 8a: AnsøgningNovoNordiskFonden 

Bilag 8b: Danmarks Nationalparker – effektmåling 

Bilag 8c: Foredragsrække i efteråret 

Bilag 8d: Hjemmel vedr. støtte til forskning  

Bilag 8e: Revisorerklæring - projektregnskab 

 Ad a) EØA orienterede kort 
om projektet.  

Ad b) EØA orienterede kort 
om analysen.  

Ad c) Intet at bemærke.  

Ad d) EØA orienterede kort 
om, hvordan forskning er 
støttet i Nationalpark Thy.  

Ad e) TJO orienterede kort. 
EØA nævnte, at de sidste 
godt 4 mio. kr og projektet er 
lukket.  

Ad f) TJO orienterede om, at 
endelig ansøgning er sendt 
til EU Kommissionen. Vi 
forventer, at vi snarest får 
en godkendelse til at 
kompensere landbrug for 
tab i forbindelse med 
naturgenopretning.  

Ad g) TJO nænvte, at der var 
møde på Rømø med to nye 
bestyrelsesformænd fra NP 
Skjoldungernes Land og NP 
Vadehavet og drøftede fælles 
problemstillinger. Referatet 
rundsendes.  

TJO nævnte, at der 
herudover har været et møde 
mellem ”nationalpark-
gruppen i Lildstrand og 
kommunalbestyrelsen om en 
mulig udvidelse af 
nationalparken med statens 
arealer mellem Vigsø og 
Bulbjerg. Som det har 
kunnet læses i pressen har 
det næppe nogen let gang, 
men afhænger af 
kommunalbestyrelsens 
beslutning. TJO forventer, at 
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sagen tages med på næste 
bestyrelsesmøde efter en 
dialog med gruppen. 
Referatet vil blive rundsendt 
til orientering. 

TJO var i går inviteret til et 
kommunalt borgermøde om 
energizoner m.v.    

9.  
 

Emner til drøftelse i rådet  NV nævnte, at han har fået 
et brev fra Lildstrand-
gruppen, som er blevet sendt 
ud til rådsmedlemmerne. 
Sagen drøftes på næste 
rådsmøde.  

10.  
 

Mødeplan 2023 

a. Onsdag d. 13. december 2023 kl. 16-19 

  

11.  
 

Udkast til mødeplan 2024 

a. Onsdag d. 20. marts kl. 16-19 
b. Onsdag d. 19. juni kl. 16-19 
c. Budgetseminar d. 5-6. september kl. 16-13 
d. Onsdag d. 25. september kl. 16-19 
e. Onsdag d. 18. december kl. 16-19 

 Mødet i september blev 
flyttet til d. 24. september.  

Bestyrelsen godkendte 
planen.  

12.  
 

Eventuelt  Intet 

13.  
 

Godkendelse af referat  Referatet blev godkendt.  

 
 
 


